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Rada Gminy Raszyn 

Radni - Sesja 

Protokół nr 35 

XXXV Sesja w dniu 18 grudnia 2020  

Obrady rozpoczęto 18 grudnia 2020 o godz. 14:00 a zakończono o godz. 01:29 dnia 

następnego. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Jarosław Aranowski 

2. Marek Bańburski 

3. Krzysztof Będkowski 

4. Andrzej Górecki 

5. Janusz Hoffman 

6. Grzegorz Janiszewski 

7. Henryka Koper 

8. Ireneusz Koper 

9. Ryszard Kowalczyk 

10. Elżbieta Kuczara 

11. Agata Kuran-Kalata 

12. Dariusz Marcinkowski 

13. Anna Matracka 

14. Rafał Olesiński 

15. Sławomir Ostrzyżek 

16. Tadeusz Pawlikowski 

17. Teresa Senderowska 

18. Beata Sulima-Markowska  

19. Ewa Surmacz 

20. Wiesław Szustak 

21. Andrzej Zawistowski 

1. Otwarcie XXXV sesji Rady Gminy Raszyn. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył obrady XXXV sesji 

witając wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu. 

 

2. Stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski poprosił radnych o potwierdzenie 

obecności w programie E-sesja a następnie stwierdził quorum. W dalszej kolejności 

złożył  wniosek o ograniczenie czasu wypowiedzi podczas procedowania poszczególnych 

punktów i poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
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Na podstawie § 40 punkt 4 Statutu Gminy Raszyn wnoszę o: 1. Czas na uzasadnienie projektu 

uchwały przez wnioskodawcę ograniczony jest do 10 minut. 2. Czas wystąpień 

Przewodniczących Komisji Rady oraz Przewodniczących Klubów Radnych ograniczony jest 

do 5 minut. 3. Radny może zabrać głos w sprawie będącej przedmiotem obrad dwa razy z 

ograniczeniem czasowym wystąpienia do 3 minut każde. 4. Czas wypowiedzi „ad vocem” i 

wniosku formalnego ograniczony jest do 1 minuty. 5. W uzasadnionych przypadkach 

Przewodniczący Rady może przedłużyć czas wypowiedzi. 6. Przewodniczący Rady udziela 

głosu osobom spoza Rady w sprawach tematycznie związanych z przedmiotem sesji objętych 

porządkiem obrad nie dłużej niż 3 minuty. 7. Radny może zabrać głos w sprawie będącej 

przedmiotem obrad punktu 14 i 15 porządku obrad dwa razy z ograniczeniem czasowym 

wystąpienia do 5 minut każde. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 

Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław 

Szustak 

PRZECIW (2) 

Jarosław Aranowski, Beata Sulima-Markowska  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (4) 

Andrzej Górecki, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata 

 

3. Wnioski do porządku obrad. 

 

Radna B. Sulima-Markowska w związku z planowaną sesją na 30 grudnia poprosiła o 

wyjaśnienie czy będzie to kontynuacja sesji XXXV czy oddzielna sesja.  

Przewodniczący odpowiedział, że 30 grudnia odbędzie się XXXVI sesja zwołana na wniosek 

Wójta.  

 

Radna B. Sulima-Markowska wnioskowała o przesunięcie punktów 5,6,7,8,9,10 po punkcie 15. 

Uzasadniając swój wniosek powiedziała, że procedowanie punktów związanych z budżetem 

jest ważniejsze niż inne uchwały. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że specjalnie tak ułożył porządek obrad aby pracownicy 

merytoryczni nie czekali aż skończy się długa dyskusja na temat projektu budżetu. Poprosił 

aby zachować porządek obrad bez zmian.  

 

Radna B. Sulima-Markowska przychyliła się do prośby Przewodniczącego Rady i wycofała 

swój wniosek. 

 

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności z okresu między sesjami. Na wstępie 

poinformował, że w dniu wczorajszym podpisano umowę z Wojewodą Mazowieckim co 

pozwala na rozliczenie wykonania ulicy Wierzbowej.  Następnie przypomniał, że Gmina 
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Raszyn otrzymała dofinansowanie z Funduszy Norweskich na rewitalizację pozostałych 

budynków kompleksu Austerii. Gmina Raszyn otrzymała dofinansowanie z funduszu 

inwestycji lokalnych w wysokości 3 000 000 zł na budowę żłobka oraz 2 000 000 zł na budowę 

strażnicy OSP Dawidy. W dalszej kolejności Wójt powiedział, że zakończono pracę na ulicy 

Wierzbowej i Lecha a na ulicy Hetmańskiej trwają prace nad odwodnieniem. Zakończono także 

budowę ulicy Jutrzenki i Zacisze. Trwa budowa ulic Akacjowej i Orzechowej. Zakończyła się 

budowa wodociągu na ulicy Kubusia Puchatka, Bursztynowej i Szafirowej. Zakończono 

budowę kanalizacji w ulicach: Winorośli, Bratniej, Falenckiej, części al. Krakowskiej. Wójt 

poinformował, że jedna z mieszkanek Gminy ukończyła 100 lat i odwiedził ją składając 

życzenia. Nawiązano również kontakt z mieszkańcem Gminy Raszyn, który był uczestnikiem 

Powstania Warszawskiego. Zorganizowano spotkanie, na którym powstaniec opowiadał o 

swoich losach. Wójt podkreślił, że w ostatnim czasie dużo pracy poświęcono przygotowaniu 

projektu budżetu.  

5. Uchwała w sprawie nadania nazwy wiaduktowi na terenie Gminy Raszyn. 

 

Kierownik referatu Geodezji Zbigniew Tokarz przedstawił projekt uchwały informując, że jest 

to wiadukt w ulicy Złote Łany w Dawidach Bankowych. Mieszkańcy Dawid Bankowych 

wnioskowali o nadania nazwy Mieczysława Burego, który był sołtysem i mocno zabiegał o 

powstanie tego wiaduktu. GDDKiA pozytywnie zaopiniowała propozycję nadania nazwy.   

 

Radny A. Zawistowski jako przedstawiciel Klubu Radnych WGR powiedział, że pan Mirosław 

Bury zasługuje na to aby wiadukt nazwać jego imieniem.  Jednak uważa, że nadawanie imienia 

obiektom przedśmiertnie jest niewłaściwe. W związku z tym złożył wniosek o przesuniecie 

projektu uchwały do prac w Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego Tadeusz Pawlikowski 

wyraził zdanie, że Mirosław Bury zasługuje na nadanie nazwy jego imienia. Mirosław Bury 

bardzo by chciał jeszcze przed śmiercią zobaczyć tabliczkę ze swoim imieniem i nazwiskiem. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Janusz Hoffman 

poinformował, że komisja pozytywnie odniosła się do tej propozycji. Poprosił, żeby uszanować 

wolę Mirosława Burego gdyż jest on już bardzo chory. 

 

Radna T. Senderowska jako przedstawiciel Klubu Radnych KO podziękowała Mirosławowi 

Buremu za wkład w powstanie wiaduktu. Jednak uznała, że nadawanie nazwy przedśmiertnie 

jest nieuzasadnione.  

 

Radna B. Sulima-Markowska wyraziła wdzięczność za starania w wybudowaniu wiaduktu ale 

uważa, że nie można ulegać emocjom i odchodzić od pewnych zasad. Podkreśliła, że nie 

umniejsza zasług Mirosława Burego, ale nadanie nazwy jego imienia za życia otworzy furtkę 

dla kolejnych wnioskodawców np. nadanie basenowi im. Janusza Rajkowskiego czy parkowi 

w Raszynie im. Piotra Iwickiego.  

 

Radna E. Surmacz powiedziała, że wszystkie wnioski o wstrzymanie nadania imienia M. 

Burego odbiera jako  krzywdzące, jako sugerujące że należy poczekać na jego śmierć.  

 

Radny S. Ostrzyżek złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania.  

 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie quorum. 



4 

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do glosowania wniosku formalnego radnego 

Zawistowskiego i skierowanie projektu uchwały do Komisji Planowania Przestrzennego i 

Inwentaryzacji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 

Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 

Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-

Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Górecki 

BRAK GŁOSU (1) 

Jarosław Aranowski 

NIEOBECNI (2) 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata 

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o zdjęcie punktu 5 z porządku obrad i ponowne skierowanie do komisji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-

Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

PRZECIW (10) 

Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa 

Surmacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Będkowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Jarosław Aranowski 

NIEOBECNI (2) 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie nadania nazwy wiaduktowi na terenie Gminy Raszyn.  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa 

Surmacz 

PRZECIW (1) 

Wiesław Szustak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
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Krzysztof Będkowski, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Rafał Olesiński, Teresa 

Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Jarosław Aranowski 

NIEOBECNI (2) 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata 

Uchwała nr XXXV/304/2020 

6. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn. 

 

Kierownik referatu geodezji Zbigniew Tokarz przedstawiając projekt uchwały powiedział, że 

chodzi o kompleks ulic położonych na osiedlu sąsiadującym z ul. Długą. Wolą mieszkańców 

jest aby nazwy ulic osiedla korespondowały z nazwami instrumentów muzycznych. Da tej 

ulicy Mieszkańcy zaproponowali nazwę „Wiolonczeli”. 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Janusz Hoffman 

powiedział, że komisja pozytywnie zaopiniował projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 

Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, 

Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 

Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Jarosław Aranowski 

NIEOBECNI (2) 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata 

Uchwała nr XXXV/305/2020 

Radny A. Zawistowski z uwagi na nieobecność radnego J. Aranowskiego poprosił o 

sprawdzenie quorum. 

7. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego 

Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

Pełnomocnik Wójta do spraw uzależnień Pani Beata Adamiak przedstawiła projekt uchwały 

mówiąc, że z końcem roku upływa koniec kadencji zespołu interdyscyplinarnego. Zachodzi 

potrzeba dostosowania do aktualnych potrzeb uchwały w sprawie trybu powoływania 

odwoływania członków zespołu oraz warunków funkcjonowania zespołu. Zmiany w 

porównaniu do poprzedniej uchwały są niewielkie i dotyczą załączników. Cele pracy zespołu 

się nie zmieniają. Zmieni się siedziba zespołu, będzie to punkt konsultacyjny do spraw 

uzależnień i przemocy w rodzinie co usprawni pracę. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Profilaktyki i Spraw Społecznych Anna Matracka 

poinformowała, że komisja przyjęła projekt uchwały wraz autopoprawkami.  
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B. Adamiak potwierdziła, że projekt uchwały zgłasza wraz autopoprawkami wypracowanymi 

podczas komisji. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego 

Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie wraz z 

autopoprawkami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 

Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 

Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, 

Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Będkowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Sławomir Ostrzyżek 

NIEOBECNI (1) 

Agata Kuran-Kalata 

Uchwała nr XXXV/306/2020 

8. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Raszyn na lata 2021 – 2025. 

Pełnomocnik Wójta do spraw uzależnień Beata Adamiak powiedziała, że z końcem roku mija 

czas obowiązywania poprzedniego programu. Nowy program jest bardziej rozbudowany w 

stosunku do poprzedniego. Dodała, że należy uzupełnić numer uchwały przed chwilą przyjętej. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Profilaktyki i Spraw Społecznych Anna Matracka 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Radny A. Zawistowski zwrócił uwagę, że uchwała powinna wejść w życie 14 dni po 

opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym a nie z dniem podjęcia. Wniósł o dodanie w 

załączniku w miejscu gdzie jest opisany cel szczegółowy „podnoszenie świadomości 

społecznej”,- Centrum Kultury Raszyn i Redakcja Kuriera Raszyńskiego. Wniósł aby było to 

wprowadzone jako autopoprawka. 

B. Adamiak zgodziła się z radnym A. Zawistowskim i powiedziała, że te dwie instytucje będą 

wymienienie jako partnerzy. 

Radca Prawny Katarzyna Karpeta-Cholewa wyjaśniła, że zgodnie z wieloma orzeczeniami 

sądowymi nie jest to akt prawa miejscowego i nie musi być zapisu o publikacji w Dzienniku 

Urzędowym. 

Przewodniczący Rady podtrzymał zdanie radcy prawnego. 

Radna B. Sulima-Markowska odniosła się do zapisu w jednej z tabel „zapewnienie 

bezpiecznego miejsca pobytu dla osób doznających przemocy” i poprosiła o wyjaśnienie. 

Następnie radna zauważyła, że brak jest w programie działań uświadamiających dzieci o 
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przemocy seksualnej.  Zwróciła również uwagę, że nie ma w budżecie zarezerwowanych 

pieniędzy na realizację programu przeciw przemocy.   

B. Adamiak wyjaśniła, że środki na cele walki z przemocą są wpisane w program profilaktyki 

rozwiązywania problemów alkoholowych. Jeśli chodzi o środki na uświadamianie dzieci 

zapisane są w zadaniu „edukacja dzieci młodzieży w zakresie rozwoju umiejętności 

społecznych oraz radzenia sobie z przejawami przemocy i agresji”. Natomiast ofiary przemocy, 

które potrzebują szybkiej pomocy korzystają ze wsparcia w Piastowie na podstawie współpracy 

z MOPS w Piastowie.  

Radna B. Sulima-Markowska poprosiła aby w sprawozdaniu za 2020 rok znalazły się 

informacje jakie działania profilaktyczne zostały podjęte w zakresie przemocy seksualnej 

wśród dzieci młodzieży. 

Radny A. Zawistowski wskazał, że inne gminy publikują tego typu uchwały. Uważa, że należy 

wzorować się na Wojewodzie Mazowieckim, który publikuje uchwały. 

Radca prawny podkreślił, że większość rozstrzygnięć nadzorczych i sądowych idzie właśnie w 

kierunku niepublikowania tego typu uchwał. 

Radny S. Ostrzyżek uważa, że publikacja w niczym nie przeszkadza ale uważa, że nie powinno 

się uzależniać wejścia w życie uchwały o daty publikacji. Zauważył również, że liczba osób 

objętych konsultacjami psychologa zmniejsza się z roku na rok. Następnie zapytał o „inne 

konsultacje udzielone w punkcie”. 

B. Adamiak powiedział, że liczba osób objętych konsultacjami psychologa zmniejsza się ale 

waga problemów z jakimi przychodzą zwiększa się i liczba spotkań jest większa. Następnie 

wyjaśniła, że „inne konsultacje udzielone w punkcie” to są te, które udzielane są przez nią i 

przez Artura Kozieła.  

Radna T. Senderowska zapytała czy nie można by było wpisać jako partnerów Okręgowe Izby 

Radców Prawnych i Adwokatów gdyż one często świadczą pomoc publiczną i mają wiedzę i 

doświadczenie w pomocy w rozwiązywaniu problemów.  

B. Adamiak powiedział, że nie ma potrzeby gdyż zgłaszające się osoby kierowane są do 

specjalistów z konkretnych dziedzin prawa.  

Radna T. Senderowska zwróciła uwagę na brak mieszkań dla ofiar przemocy. Zaapelowała aby 

w przyszłości o tym myśleć. 

Przewodniczący Rady powiedział, że Okręgowa Izba Radców Prawnych zostanie umieszczona 

w uchwale na podstawie autopoprawki.  

B. Adamiak dodała, że po zmianie przepisów to sprawca przemocy jest izolowany a nie ofiara. 

Radna E. Kuczara zwróciła uwagę na słabą stronę w analizie SWOT „opracowanie diagnozy 

zagrożeń społecznych” i zapytała kiedy taka diagnoza będzie przeprowadzona? Następnie 

zapytała dlaczego słabą stroną jest „wykonywanie zadań antyprzemocowych w zespołach 

interdyscyplinarnych i grupach roboczych w godzinach pracy i w ramach obowiązków 

służbowych bez dodatkowego wynagrodzenia”. Następnie przywołała rekomendacje gdzie  

wymienione jest „rozwijanie kompleksowej oferty pomocy tak dla osób doznających przemocy 

w rodzinie” i zapytała czy taka oferta jest już przygotowywana? 
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B. Adamiak odpowiedział, że diagnoza zazwyczaj w innych gminach jest tworzona przez firmy 

zewnętrzne. Jeśli chodzi o brak wynagrodzenia za pracę w zespołach interdyscyplinarnych i 

grupach roboczych to od 2011 roku po zmianie przepisów jest to zadanie w ramach 

obowiązków służbowych bez dodatkowego wynagrodzenia.  

Radca prawny poprosiła o usystematyzowanie zgłoszonych poprawek w ramach autopoprawek. 

Przewodniczący Rady powiedział, że jest poprawka radnego A. Zawistowskiego dotycząca 

paragrafu 3 ale zgodnie z opinią radcy prawnego nie ma podstaw do jej wprowadzenia. 

Dodatkowo radna T. Senderowska zgłosiła dodanie Regionalnej Izby Radców Prawnych jako 

partnera w treści programu. Radny A. Zawistowski poprosił o dopisanie redakcji Kuriera 

Raszyńskiego w treści programu.  

Radca prawny podkreśliła, że ma duże znaczenie to czy zostanie w uchwale umieszczony zapis 

o publikacji i uważa, że w tej uchwale nie powinno być zapisu o publikacji gdyż nie stanowi to 

akt prawa miejscowego.  

B. Adamiak potwierdziła, że w poprzedniej uchwale nie było zapisu o publikacji.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Raszyn na lata 2021 – 2025 wraz z autopoprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 

Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (1) 

Agata Kuran-Kalata 

Uchwała nr XXXV/307/2020 

9. Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Raszyn na rok 2021”. 

 

Pełnomocnik Wójta do spraw uzależnień Beata Adamiak powiedziała, że przeciwdziałanie 

przemocy jest zadaniem własnym Gmin i należy podjąć taki program na kolejny rok. Zadania 

i cele w stosunku do poprzedniego roku nie zmieniają się. Nowym elementem w programie jest 

m.in. zamieszczenie wykres najpopularniejszy substancji odurzających. 

Przewodniczący Rady powiedział, żeby w tej uchwale również dodać zapis o Redakcji Kuriera 

Raszyńskiego.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Profilaktyki i Spraw Społecznych Anna Matracka 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Raszyn 
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na rok 2021” wraz z autopoprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz 

Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 

Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

BRAK GŁOSU (1) 

Ryszard Kowalczyk 

NIEOBECNI (1) 

Agata Kuran-Kalata 

Uchwała nr XXXV/308/2020 

10. Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Raszyn na rok 2021” 

Pełnomocnik Wójta do spraw uzależnień Beata Adamiak powiedziała, że program jest 

analogiczny do programu przeciwdziałania narkomanii. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Profilaktyki i Spraw Społecznych Anna Matracka 

poinformowała, że komisji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  

Radna E. Kuczara odniosła się do punktu „ Promowanie postaw społecznych ważnych dla 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych” gdzie jest wymieniona wąska grupa 

odbiorców. Radna uważa, że odbiorcami powinni być wszyscy mieszkańcy Gminy Raszyn. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby wpisać mieszkańców jako odbiorów ze szczególnym 

uwzględnieniem wymienionych grup.  

Radny S. Ostrzyżek zapytał, kto może składać wnioski o zobowiązanie do leczenia 

odwykowego dla mieszkańców gminy Raszyn? 

B. Adamiak powiedziała, że art. 24 ustawy o wychowaniu trzeźwości mówi o warunkach, jakie 

należy spełnić aby móc wobec tej osoby złożyć wniosek. Wniosek mogą składać instytucje, 

które są żywo zainteresowane leczeniem, szkoły, wspólnota mieszkaniowa. 

Radny S. Ostrzyżek powiedział, że wniosków było 11 i zapytał ile z tych wniosków miało swój 

finał w postaci skierowania na leczenie. 

B. Adamiak wyjaśniła, że procedura jest taka, że jeżeli osoba sama wykaże wolę pracy nad 

sobą to sprawa się kończy a jeśli nie to kierowane jest wniosek do sądu i tylko wtedy gdy 

nadużywanie alkoholu szkodzi innym.  

Radna T. Senderowska zwróciła uwagę, że dane o spożywaniu alkoholu są przerażające.  

Odbyła się dyskusja na temat jak zaradzić w przyszłości tak dużemu spożyciu alkoholu w 

Gminie Raszyn. 
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Radny A. Górecki zapytał czy w 2020 roku zwiększyła się ilość punktów sprzedaży alkoholu 

oraz czy przekraczany jest zakaz sprzedaży alkoholu po 22:00? 

B. Adamiak powiedziała, że punktów jest tyle samo i nie słyszała, żeby naruszano zakaz 

sprzedaży nocnej alkoholu. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Raszyn na rok 2021” wraz z autopoprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 

Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (1) 

Agata Kuran-Kalata 

Uchwała nr XXXV/309/2020 

11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2020rok. 

Przewodniczący Rady oddał prowadzenie Wiceprzewodniczącemu Rady Sławomirowi 

Ostrzyżkowi. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że w projekcie uchwały, który radni otrzymali z 

materiałami zaszły zmiany. Zmieniony projekt został wysłany mailem radnym.  

Skarbnik Lilianna Kłos powiedziała, że wprowadzenie niniejszej uchwały powoduje 

zmniejszenie wydatków budżetu o kwotę 260 000 zł natomiast, jeśli chodzi o dochody budżetu 

są one na tym samym poziomie, dlatego że wprowadzamy subwencję ogólną z rezerw 

subwencji ogólnej, którą otrzymaliśmy. Nie będzie planowanej dotacji z miasta Pruszkowa na 

autobus R1. Natomiast Gmina Michałowice przekaże dotacje na linię R1. Zmiany dotyczą 

wydatków bieżących. Zgodnie z prośbami na posiedzeniu Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 

Komunalnego, skarbnik przeczytała listę wniosków jakie został złożone przez jednostki 

gminne. 

Przewodniczący Komisji  Budżetu, Inwestycji  i Mienia Komunalnego Tadeusz Pawlikowski 

powiedział, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny A. Górecki poruszył temat nie przekazania środków na linię R1przez miasto Pruszków. 

Wyraził wątpliwość, oraz kuriozalnym nazwał postepowanie wójta co do zawierania umów 

przez gminę  na koniec roku. Zadał pytanie, czy były na początku roku , w połowie roku  i pod 

koniec roku wysyłane pisma do Pruszkowa w tej sprawie i czy w ogóle było jakieś oficjalne 

pismo. Nadmienił, iż chodzi o kwotę 125 tys.zł. 

 

Zastępca Wójta Michał Kucharski wyjaśnił, że wielokrotnie monitował do Miasta Pruszkowa 

w celu aby przelali środki. Jednak Rada Miasta nie wyraziła zgody więc Prezydent miasta 
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musiał odmówić podpisania porozumienia. Stwierdził ,iż gmina nie odpuści  i będą czynione 

starania prawników gminnych  w tym zakresie. 

Radny A. Górecki powiedział, że dziwnym jest fakt, że Pruszków wnosi uwagi do trasy 

kursowania autobusu a potem nie przeznacza dotacji na ten cel. 

Radna T. Senderowska wyraziła zdanie, że należy wejść na ścieżkę prawną. Zwróciła uwagę, 

że porozumienia powinny być podpisywane przed podjęciem współpracy a nie po.  

Zastępca Wójta powiedział, że Prezydent miasta cały czas chciał zawrzeć porozumienie jednak 

miesiąc temu Rada Miasta się nie wyraziła zgody. 

Wójt zaznaczył, że linia R1 miała służyć mieszkańcom Gminy Raszyn. Dodał, że tak naprawdę 

to zapewnienie komunikacji gmin z powiatem jest zadaniem własnym powiatu. Z tego względu 

dwie gminy powiatu pruszkowskiego (Raszyn i Nadarzyn) wnioskowały o dofinansowanie do 

linii łączących gminę z instytucjami powiatowymi, więc w przyszłym roku jest szansa na 

dofinansowanie z powiatu. 

Przewodniczący obrad S. Ostrzyżek poprosił radnych o potwierdzenie obecności i zarządził 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2020rok wraz z autopoprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 

Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 

Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, 

Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (2) 

Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata 

Uchwała nr XXXV/310/2020 

12. Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2030. 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały mówiąc, że zmiany wynikają ze zmian w budżecie 

2020r. Szczegółowo omówiła zmiany. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 

Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 

Pawlikowski, Ewa Surmacz 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, 

Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

NIEOBECNI (2) 

Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata 

Uchwała nr XXXV/311/2020 

13. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2020 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

Skarbnik przedstawiając projekt uchwały powiedziała, że wykaz wydatków niewygasających 

zawiera kwoty, które dotyczą zadań nie do końca zrealizowanych w roku bieżącym natomiast 

nie ujmowanych w budżecie roku 2021. Na podstawie tej uchwały wydatki będą mogły być 

realizowane  na poczet w roku 2020. Na ten cel utworzony zostanie oddzielny rachunek, z 

którego będą opłacane faktury za zadania niewygasające. Zadaniami niewygasającymi będą: 

budowa ulicy Hetmańskiej, Orzechowej i Akacjowej, przebudowa ulicy Wierzbowej, projekt 

budowy strażnicy w Dawidach Bankowych. Wszystkie inwestycje mają wpisany termin 

realizacji koniec czerwca 2021 czyli maksymalny czas jaki przewiduje ustawa.  

Ponieważ radny M. Bańburski wcześniej nie potwierdził obecności Przewodniczący obrad 

ponownie zarządził sprawdzenie quorum.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2020 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 

Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 

Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 

Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Górecki 

NIEOBECNI (1) 

Agata Kuran-Kalata 

Uchwała nr XXXV/312/2020 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie sprawdzono quorum. 

14. Uchwała w sprawie przejęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2030. 

 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść pierwotnego projektu uchwały. Pracownica biura rady 

odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały. 



13 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała pierwotny projekt uchwały.  

Radny A. Zawistowski poruszył temat braku strategii rozwoju Gminy Raszyn. Obecna kończy 

się z końcem roku 2020. Zauważył, że ustawa określająca zasady tworzenia strategii zmieniła 

się w lipcu 2020 roku i było dużo czasu na opracowanie takiej strategii. Następnie radny zwrócił 

się do Przewodniczących Komisji aby opracowali w ramach swoich dziedzin jak ma wyglądać 

strategia Gminy Raszyn. W dalszej kolejności zapytał gdzie w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej są ujęte środki zewnętrzne i własne na budowę żłobka i strażnicy OSP Dawidy.  

Wójt wyjaśnił, że zasady konstruowania i realizowania strategii rozwoju gminy zmieniły się 

diametralnie. Strategia wyznacza tylko kierunki działania gminy. Dodatkowo jest to dokument 

nieobowiązkowy. Wójt jest zdania, że przyjęcie strategii powoduje, że działania stają się mniej 

elastyczne. Dzięki większej elastyczności można lepiej wykorzystywać środki zewnętrzne.  

Przewodniczący Rady zapytał czy w urzędzie zapoznano się z nową ustawą o tworzeniu 

strategii? Wskazał również, że strategia według nowych przepisów ma zawierać współpracę z 

innymi gminami na poziomie Województwa. 

Wójt ponownie zaznaczył, że zasady tworzenia strategii zmieniły się diametralnie i trzeba 

dobrze zapoznać się z tymi zmianami. 

Radny A. Zawistowski ponownie zapytał gdzie w Wieloletniej Prognozie Finansowej są ujęte 

środki zewnętrzne i własne na budowę żłobka i strażnicy OSP Dawidy.  

Wójt wyjaśnił, że nie ma zapisanych tych dotacji gdyż przyznano je przed kilkoma dniami i nie 

wpłynęło jeszcze pismo w tej sprawie. 

Radna B. Sulima-Markowska zapytała czemu w budżecie nie ujęto środków własnych na 

budowę ul. Miklaszewskiego.  

Wójt  wyjaśnił, że nie ma potrzeby blokowania środków w sytuacji kiedy nie wiadomo kiedy 

budowa ulicy Miklaszewskiego będzie realizowana. Zabezpieczanie wkładu własnego nie jest 

wymagane przed złożeniem wniosku o dofinansowanie. 

Radna B. Sulima-Markowska złożyła wniosek do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2021-2030 -– w zakresie zwiększenia wydatków na oświetlenie uliczne o 120tys.zł., do kwoty 

400tys.zł. 

Radna T. Senderowska  zaznaczyła, że strategia jest potrzebna w celu starania się o środki z 

Unii Europejskiej. Podkreśliła, że niezwłoczne przygotowanie strategii jest konieczne.  

Dyskutowano nad ewentualnym terminem realizacji budowy ul. Miklaszewskiego. 

Radna E. Kuczara poruszyła temat remontu ul. Mieszka I i B. Chrobrego. Zapytała, w jaki 

sposób wybierano ulice do remontowania. 

Wójt odpowiedział, że remonty są finansowane ze środków bieżących i nie są ujęte jako 

inwestycje. 

Radny A. Górecki wypowiedział się krytycznie w  kwestii sposobu prowadzenia debaty  w 

gminie Raszyn. Podał przykład corocznej  debaty w sprawie raportu o stanie gminy gdzie 
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praktycznie się ją ogranicza, wykluczając  z niej mieszkańców lub nie dając im dojść do głosu. 

Radny A. Górecki podał również negatywny przykład postepowania władz Raszyna na 

przykładzie debaty urbanistycznej,  gdzie to mieszkańcy a nie wójt czy rada gminy  wyszli z 

inicjatywą i organizują  od trzech lat debaty zapraszając na nią wiele znamienitych gości z 

różnymi tytułami naukowymi oraz samorządowców gminnych. Fakt braku obecności na 

wszystkich dotychczasowych debatach wójta czy nawet jego zastępcy oraz wielu radnych 

gminnych, jego zdaniem,  jest niezrozumiały .  

Wspomniał o dziwnym postepowaniu władz Raszyna w sprawie Instytutu w Falentach i jak się 

wyraził, o cichych rozmowach w gabinetach.  

Radny A. Górecki  na koniec swojej wypowiedzi z wrócił się do przewodniczącego rady p. 

radnego Marcinkowskiego o większą inwencję i traktowania naszych mieszkańców w sposób 

poważny. 

Radny T. Pawlikowski zwrócił uwagę, że radny A. Górecki nieustannie narzeka, że Gmina 

Raszyn jest grosza od innych ościennych gmin. Podkreślił, że w Gminie Raszyn bardzo dużo 

się dzieje i Gmina ma bardzo dobre wskaźniki. Następnie przypomniał, że na komisji 

rewizyjnej poprosił jednego z radnych o podanie nazwisk osób, które złożyły zawiadomienie  

do prokuratury na Wójta w sprawie ośrodka zdrowia.  

Radny A. Zawistowski powiedział, że to Wójt jest sprawcą zamknięcia ośrodka zdrowia, 

ponieważ złożył wniosek do sądu o wstrzymanie wykonania wyroku prawomocnego w sprawie 

oddania ośrodka zdrowia Warszawie.  

Radna T. Senderowska powiedziała, że już dawno zauważyła, że nie ma zrównoważonego 

rozwoju Gminy Raszyn. Dlatego należy jak najszybciej przygotować strategię. Następnie 

poruszyła temat naprawy wjazdu do ośrodka zdrowia przy Pruszkowskiej. Nawiązała jeszcze 

do zwalaniu winy na opozycję w sprawie utraty Centrum Medycznego. 

Radna H. Koper zawróciła uwagę na brak w budżecie środków na parking przy boisku „Orlik”. 

Radny K. Będkowski zaznaczył, że strategia rozwoju jest bardzo ważnym dokumentem i należy 

ją stworzyć z rozwagą i namysłem w oparciu o aktualne dane a nie w emocjach.  

Wójt odnosząc się do wypowiedzi przedmówców powiedział, że budżet jest tworzony bez 

pobierania kredytów, a inwestycje realizowane są z udziałem środków zewnętrznych. 

Ponownie potwierdził, że ulica Dworkowa i Opaczewską zostały zgłoszone do Funduszu Dróg 

Samorządowych. 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o zwiększenie w poz. 1.3.2.3. „oświetlenie uliczne” do kwoty 400tys. poprzez 

przesunięcie kwoty 120tys z wydatków bieżących w dziale 750 rozdział 75023 poz. 4300. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, 

Andrzej Zawistowski 
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PRZECIW (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przejęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2021-2030. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie przejęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Henryka 

Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 

Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał 

Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 

Zawistowski 

 

Dokonano reasumpcji głosowania ze względu na pomyłkę radnej H. Koper.  

Głosowano w sprawie: 

Reasumpcja głosowania uchwały w sprawie przejęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2021-2030.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, 

Andrzej Zawistowski 

Uchwała nr XXXV/313/2020 

15. Uchwała w sprawie przyjęcie budżetu na 2021 rok. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał pierwotny projekt uchwały w sprawie przyjęcia budżetu 

na 2021 rok. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał opinie komisji stałych oraz opinie Regionalne Izby 

Obrachunkowej.  
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Przewodniczący Rady poprosił o opinię radcę prawnego czy w związku z tym, że Wójt 

uwzględnił w budżecie wszystkie wnioski z przegłosowane na komisjach to czy trzeba je 

jeszcze głosować podczas sesji. 

Radca prawny odpowiedziała, że nie ma takiej potrzeby.  

Przewodniczący Rady przedstawił wniosek do budżetu grupy radnych dotyczący budowy 

żłobka.  

Radny A. Zawistowski powiedział, że nie można wprowadzić do budżetu nowego zadania gdyż 

nie była ona uwzględniona w prognozie wieloletniej. Następnie zwrócił uwagę, że w odczytanej 

opinii Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego jest błąd gdyż było 7 głosów za oraz 

jeden wstrzymujący a nie przeciw. 

Dyskutowano na temat wyjaśnienia pomyłki. 

Radca prawny powiedziała, że należy ten błąd poprawić w dokumentach. 

Radny A. Zawistowski poinformował, że na posiedzeniu komisji złożył wniosek o przesunięcie 

kwoty 300 000 zł na zakup dwóch budynków (kontenerów) segmentowych z przeznaczeniem 

na mieszkania socjalne. Zgłaszał również wniosek o przesunięcie kwoty 200 000 zł na 

lodowisko. Podczas komisji radni zadeklarowali, że zagłosują za jeśli sytuacja pandemiczna 

uspokoi się. Na koniec radny poprosił o postawienie pawilonu na terenie Raszyna gdzie będzie 

lodówka do przekazywania żywności i kontener na odzież dla bezdomnych.  

Radna H. Koper odczytała oświadczenie Klubu Radnych WGR na temat stanowiska nt. 

budżetu, w którym wyrażono zamiar wstrzymania się podczas głosowania nad przyjęciem 

budżetu. 

Radna T. Senderowska zauważyła, że nie ma uwzględnionej inwestycji budowy ul. Dworkowej 

w prognozie wieloletniej ani w budżecie na 2021 rok.  

Wójt przypomniał, że został złożony wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych i obecnie 

Urząd czeka na rozpatrzenie wniosku. Jeśli wniosek zostanie rozpatrzony pozytywnie wówczas 

środki zostaną wprowadzone do budżetu.  

Radna A. Matracka podkreśliła, że sprawa remontu drogi Dworkowej i Opaczewskiej ciągnie 

się już od 2011 roku. Podczas projektowania napotkano wiele problemów, między innymi 

własnościowych. 

Radny J. Aranowski wyraził, że jest to najlepszy projekt budżetu jaki w obecnej kadencji został 

stworzony. Zwrócił uwagę, że głosowanie nad przyjęciem budżetu jest wyjątkowym 

głosowaniem gdzie decyduje bezwzględna ilość głosów.  

Przewodniczący Rady również potwierdził, że budżet jest bardzo dobrze przygotowany. W 

budżecie jest bardzo dużo ważnych inwestycji a wstrzymując się radni nie chcą brać 

odpowiedzialności za dobre inwestycje. Podał wiele przykładów inwestycji, które rozwijają 

Gminę. Zaznaczył, że są problemy i błędy, ale mimo wszystko należy zagłosować za 

przyjęciem budżetu. 

Radny A. Zawistowski poprosił o potwierdzenie czy w głosowaniu nad budżetem potrzebna 

jest bezwzględna większość głosów? 
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Radca prawny powiedziała, że w tym głosowaniu decyduje zwykła większość.  

Radna B. Sulima-Markowska powiedziała, że przy tworzeniu budżetu nie pytano się radnych 

opozycyjnych, co chcą realizować w następnym roku. Zaznaczyła, że należy wspólnie 

rozmawiać i współpracować.  

Radny A. Górecki porównał planowany budżet Gminy Raszyn do Gmin sąsiednich i zauważył, 

że są one wyższe. Następnie podkreślił, że należy zwiększyć dochody Gminy bez uszczerbku 

dla naszych mieszkańców i powiedział, że oczekuje od Wójta i radnych debaty w tej kwestii. 

Podsumowując przyznał, że Wójt dobrze zarządza gminą jednak są mankamenty, które trzeba 

rozwiązać i naprawić. 

Wójt zwrócił uwagę, że jeśli się dokonuje porównania to trzeba zaznaczyć, że mieszkańcy 

Gminy Raszyn zarabiają dwukrotnie mniej niż mieszkańcy Gminy Lesznowola i stąd się bierze 

różnica w dochodach gmin. Gmina Raszyn nadrabia pozyskiwaniem środków zewnętrznych. 

Odbyła się dyskusja na tematy niezwiązane z budżetem. 

Radna E. Kuczara przypomniała o petycji mieszkańców dotyczącą budowy ul. Chrobrego i  ul. 

Mieszka I. Zadała pytanie czy radny T. Pawlikowski i J. Hoffman zapoznał się z tą petycją.  

Radny T. Pawlikowski powiedział, że nie otrzymał tego pisma. Radny J. Hoffman również nie 

otrzymał tego pisma jednak przyznał, że zna sprawę.  

Radna H. Koper spytała czy to pismo zostało wysłane z biura rady. 

Wójt poprosił pracownika biura rady o sprawdzenie, kiedy wpłynęła petycja.  

Pracownik biura rady powiedział, że pismo trafiło do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji a na 

kancelarię wpłynęło 13.11.2020. Na petycję została udzielona odpowiedź. 

Radny A. Zawistowski podsumował współpracę między radnymi. Uważa, że jest zła i podał 

przykład swojej kandydatury do Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego. Uważa, 

że wiele działań jest jedynie szopką. Podawał wiele przykładów kiedy jego propozycje i uwagi 

nie były brane pod uwagę.  

Radny A. Górecki złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania.  

Przewodniczący Rady zapytał panią Skarbnik czy jest możliwość przesunięcie środków z 

działu 600 rozdział 60016 paragraf 6050 w wysokości 100 000 zł  z zdania „przebudowa ulic 

Prostej i Cichej” na projekt żłobka. 

Pani Skarbnik powiedziała, że jest to możliwe gdyż nie zmieniła by się prognoza wieloletnia. 

Radny A. Zawistowski zwrócił uwagę, że nie jest to możliwe ponieważ tego typu zmianę 

należało by dokonać na etapie uchwalania WPF. 

Dyskutowano na temat możliwości wprowadzenia zdania projektu żłobka do budżetu. W 

wyniku dyskusji oraz informacji Radnego A. Zawistowskiego, że w tym momencie wniosek 

nie jest uprawniony. Przewodniczący Radny wycofał swój wniosek. 

Pani skarbnik złożyła autopoprawkę do projektu uchwały dotyczącą złej nazwy zadania.  
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Radny J. Aranowski zwrócił uwagę, że w sprawie wycofania wniosku o wprowadzenie zadania 

dot. żłobka należy zapytać o zgodę o wycofanie wniosku wszystkich radnych, którzy się pod 

nim podpisali.  

 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś się nie zgadza na wycofanie wniosku. Nikt nie zgłosił 

sprzeciwu. 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 

Podczas głosowania wniosku formalnego nastąpił problem techniczny u radnego W. Szustaka. 

Po sugestii radcy prawnego ponownie sprawdzono quorum. 

Radny J. Aranowski poprosił o ujawnienie wizerunków radnych w programie Zoom.  

Głosowano w sprawie: 

Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 

Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-

Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie przyjęcie budżetu na 2021 rok z autopoprawką. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, 

Andrzej Zawistowski 

Uchwała nr XXXV/314/2020 

Radna T. Senderowska sprawdziła w przepisach i spytała czy na pewno nie potrzeba 

zabezpieczać własnych środków na realizację budowy ul. Dworkowej i Opaczeskiej z 

dofinansowaniem z Funduszu Dróg Samorządowych. Przeczytała, że wkład własny powinien 

wynosić 20 % inwestycji.  
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Wójt wyjaśnił, że na etapie składania wniosku nie trzeba mieć zabezpieczonych środków 

własnych.  

16. Uchwała w sprawie ustalenia kierunków działania Wójta Gminy Raszyn co do 

wszczęcia procedury dotyczącej naprawienia szkody wyrządzonej Gminie Raszyn. 

Przewodniczący Rady powiedział, że jest to projekt uchwały wprowadzony do porządku 

obrad na wniosek Klubu Radnych WGR. 

Radna H. Koper odczytała uzasadnienie do projektu uchwały. 

Radny A. Zawistowski zwrócił uwagę, że na każdym etapie sprawy dotyczącej Centrum 

Medycznego uczestniczyli prawnicy, którzy pobrali za swoją pracę honorarium, które powinni 

zwrócić. Dodał, że przedstawiony projekt uchwały jest wyrazem woli Rady aby Wójt podjął 

działania w celu naprawy szkody jaką wyrządzono Gminie Raszyn. 

Radny A. Górecki zaapelował, że wszyscy radni powinni zagłosować za przyjęciem uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie quorum. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie ustalenia kierunków działania Wójta Gminy Raszyn co do wszczęcia 

procedury dotyczącej naprawienia szkody wyrządzonej Gminie Raszyn.  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-

Kalata, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 

PRZECIW (10) 

Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 

Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 

Pawlikowski, Ewa Surmacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Teresa Senderowska 

NIEOBECNI (1) 

Jarosław Aranowski 

Uchwała nie została podjęta. 

17. Sprawozdanie Przewodniczących komisji stałych z bieżącej działalności. 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Ewa Surmacz powiedziała, że komisja nie 

obradowała między sesjami. 

Pan Krzysztof Będkowski Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego poinformował, że komisja obradowała między sesjami dwukrotnie zajmując się 

sprawami dziedzictwa narodowego i pracami nad budżetem 2021.  

Przewodnicząca Anna Matracka Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki 

poinformowała, że komisja spotkała się raz i opiniowała projekt uchwały na sesję. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Inwestycji  Tadeusz Pawlikowski 

poinformował, iż komisja zajmowała się opiniowaniem wniosków komisji stałych oraz 

wystosowała wniosek do Wójta dotyczący budżetu na 2021 rok i WPF 2021-2030. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Ryszard Kowalczyk  poinformował, że komisja 

obradowała raz w celu przeniesienia niezrealizowanego zadania na przyszły rok oraz 

wystosowała zapytanie do Wójta o sprawdzenie czy zawierane umowy przedsiębiorców z 

operatorami odpadów komunalnych są zgodne z regulaminem utrzymania czystości. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi Ireneusz Koper powiedział, że komisji nie obradowała między sesjami. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Janusz Hoffman 

poinformował, że komisja opiniowała projekty uchwał na sesję. 

 

18. Sprawy różne. 

 

Radna T. Senderowska zapytała czy doszło do zwrotnego przeniesienia własności gruntu na 

rzecz miasta stołecznego Warszawy. 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie ma takiej wiedzy. 

Radna T. Senderowska poprosiła żeby Wójt przedstawiał sytuację związaną z Centrum 

Medycznym w swoim sprawozdaniu. Uważa, że zanim przeniesiona zostanie własność gruntu 

należy podjąć kroki, aby jednak pozostawić nieruchomość Centrum Medycznego we własności 

Gminy Raszyn. Poprosiła o rozważenie podjęcia rozmów z władzami Warszawy. 

Przewodniczący Rady powiedział, że w marcu 2020 został wystosowany apel do Prezydenta 

Warszawy oraz Przewodniczącej Rady Miasta. Następnie odczytał treść apelu. Dodał, że na 

apel odpowiedziała Przewodnicząca Rady Miasta.  

Radny A. Zawistowski odpowiadając na prośbę radnego T. Pawlikowskiego odczytał treść 

złożonego zawiadomienia do prokuratury na Wójta uwzględniając ochronę danych osobowych. 

Następnie rany przeszedł do kwestii nie udzielenia mu treści opinii prawnej, którą Wójt 

otrzymał przed złożeniem apelacji do sądu w sprawie Centrum Medycznego. Dodał, że na 

chwilę obecną Sąd Rejonowy w Pruszkowie nakazał prokuraturze Okręgowej prowadzenie 

postępowania w związku z możliwością popełnienia przestępstwa w tym zakresie przez wójta 

gminy Raszyn. W dalszej kolejności poinformował, że związku z pomówieniami Wójta na jego 

temat złożył doniesienie do prokuratury. Następnie przypomniał, że poprosił o przekazanie 

zarządzeń, które nie zostały opublikowane na BIP. Wójt nie przekazał tych zarządzeń więc 

radny powiedział, że złożył zawiadomienie do prokuratury. W dalszej kolejności przypomniał, 

że wielokrotnie prosił o udostępnienie treści skargi kasacyjnej jednak jej nie otrzymał. Radny 

opisał również sytuację jak radna E. Kuczara prosiła o udostępnienie dokumentacji przekazania 

budynku Austerii do CKR. Na koniec poruszył temat spotkań Wójta z przedstawicielstwami 

Instytutu Technologiczno-Przyrodnicznego. Powiedział, że mimo wypowiedzi Zastępcy Wójta 

na poprzedniej sesji, spotkania z ITP odbyły się dwa razy. Odczytał treść protokołów z tych 

spotkań.  
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Wójt w odpowiedzi powiedział, że słowa radnego A. Zawistowskiego są manipulacją.  

Przewodniczący Rady odniósł się do wpisów innych radnych na portalu internetowym 

oczerniające jego osobę.  

Zastępca Wójt przedstawił jakimi tematami zajmowano się na spotkaniach z ITP. Odbyła się 

dyskusja na temat spotkań Wójta z przedstawicielami ITP. W dyskusji wzięli udział Wójt, 

Przewodniczący Rady, radny A. Górecki. Radny Andrzej Górecki nawiązał do ujawnionego 

protokołu ze spotkania p. wójta z przedstawicielami Instytutu Technologiczno -Przyrodniczego 

oraz podsumowując swoją wypowiedź stwierdził,  iż wójtowie postawili cała radę gminy oraz 

przewodniczącego rady w bardzo złym świetle. Finalnie wypracowano wniosek o 

zorganizowaniu spotkania w sprawie ITP w ramach połączonych Komisji: Oświaty, Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego, Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji oraz Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. 

Radny T. Pawlikowski kolejny raz poprosił o podanie nazwisk osób, które złożyły 

zawiadomienie do prokuratury na Wójta. 

Radny A. Zawistowski powiedział, że nie może ich ujawnić gdyż obowiązuje ochrona danych 

osobowych. Następnie odniósł się do dyskusji na temat współpracy z ITP i spotkań z 

przedstawicielami ITP.  

Radna B. Sulima-Markowska podkreśliła rolę Przewodniczącego Rady w kształtowaniu relacji 

w Radzie. 

Radna T. Senderowska wyraziła zdanie, że jest jej przykro, że jej pomysły i zdanie są 

odrzucane. Zaapelował aby Rada się zjednoczyła w działaniach. 

19. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady złożył wszystkim życzenia bożonarodzeniowe. 

 

 

20. Zamknięcie obrad. 

 

W zawiązku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady. 

 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy Raszyn 

  

 

Przygotował(a): Olga Kazubek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


